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نکته بازی

واکنش ژنرال
امیر قلعه نویی، سرمربی تیم ملی این چنین به داستان غیبت ترابی در اردوی تیم ملی واکنش نشان داده است: 
»با احترام به همه بازیکنانی که در لیگ زحمت می کشند، حق دارم فقط در مورد بازیکنانی که در اردو هستند 

صحبت کنم و به  زعم من این بازیکنان خیلی شایسته هستند و من را خیلی خیلی به آینده امیدوار کردند.«

واکنش مربی اخراجی
میودراگ بوژوویچ، سرمربی ســابق اســتقلال در واکنش به صحبت های جنجالی جباری علیه خودش گفته 
است: »قرار بود او رابطه من و بازیکنان را بهتر کند، نه اینکه اقتدار من را تضعیف کند و علیه من کار کند. او 

آخرین کسی است که در این باشگاه می تواند درباره کار من اظهارنظر کند.«

صفحه آرا: رهام بهزادی

بعد این رتبه نهمی مال کیست؟
مصاحبه جباری علیه بوژوویچ اصلا جالــب نبود و این جای 
بحث ندارد. تحت هیچ شرایطی جباری نباید بعد از قهرمانی، 
آن انتقادات عجیب و انتقام جویانه را علیه کسی انجام می داد که 
از ایران رفته و دیگر حضور ندارد. از اینها که بگذریم، یک بخش 
از مصاحبه اخیر بوژوویچ واقعا عجیب بود: »قهرمانی استقلال 
در جام  حذفی فقط مربوط به جباری نبود و به همه مربیان این 
فصل تیم تعلق داشت.« این در حالی است که خود میودراگ 
در هیچ کدام از مســابقات جام حذفی سرمربی استقلال نبود. 
اصلا قبول؛ خب در این صورت ایــن رتبه نازل نهمی در لیگ 

متعلق به کیست؟

خدا به خیر کند!
یکی از اســم هایی که طی روزهای گذشته خیلی در رسانه ها 
مطرح بوده و حجم زیادی از اخبار نقل وانتقالاتی را به خودش 
اختصاص داده، عارف آقاسی بوده اســت. مدافع فصل پیش 
تراکتور برای تمدید قرارداد با سرخپوشان تبریزی دستمزدی از 
آنها خواست که دود از سر زنوزی بلند شد و مالک تراکتور روی 
آنتن تلویزیون عذر او را خواست. بعدتر شایعه پیوستن آقاسی به 
پرسپولیس مطرح شد که گویا تمدید قرارداد با پورعلی گنجی و 
کنعانی، در نهایت این انتقال را به هم زده است. حالا هم شایعه 
غالب، پیوستن آقاسی به استقلال است و بعضی هم می گویند 
شاید دوباره به سمت تراکتور برگردد. هر چه هست خدا آخر و 
عاقبت آقاسی در این فصل را به خیر کند، چون تجربه ثابت کرده 
هر بازیکنی با این همه سر و صدا جابه جا شده، در زمین جواب 

نداده؛ از امین قاسمی نژاد تا سعید صادقی!

فقط سیاه نپوش!
اخبار و شایعات روزهای اخیر حکایت از بازگشت احتمالی جواد 
نکونام به لیگ برتر دارد. گفته می شــود او  بــرای فصل آینده، 
نامزد هدایت مس رفسنجان شده است. نمی دانیم در نهایت این 
اتفاق رخ خواهد داد یا نه، اما امیدواریم اگر نکونام برگشــت، در 
بعضی از رفتارهای پیشین خود به طور جدی تجدیدنظر کند؛ از 
مصاحبه های نسنجیده و زهردار تا ایجاد هیاهو کنار خط و انتخاب 
دستیارانی که بیشتر از فکرشان، از حنجره شان سود می برند. یک 
توصیه دیگر به آقا جواد هم اینکه پیراهن سیاه نپوشد و خیلی روی 
این رنگ پافشاری نکند. چرای ماجرا زیاد مهم نیست، همین که 

او این کار را نکند نصف حواشی برطرف می شود!

بازی تشریفاتی نداریمبازی تشریفاتی نداریم

مطابق انتظار، تیم ملی ایران از قواعد ساده جام جهانی48تیمی 
نهایت استفاده را برد و خیلی زود صعودش به مرحله نهایی این 
مسابقات در سال2026را قطعی کرد. بنابراین 2بازی پیش رو 
دربرابر قطر و کره شــمالی برای تیم ملی ایران تشــریفاتی 
شــده، اما اگر فکر می کنید این به معنــای بی اهمیت بودن 
آن بازی هاست، سخت در اشــتباهید! در حالت عادی، شاید 
کادرفنی تیم ملی انگیزه چندانی برای کسب نتیجه خوب در 
این دو مسابقه و حتی دیدارهای تدارکاتی پیش از جام جهانی 
نداشته باشد، اما تجربه نشان می دهد اتفاقا همین رویدادها 

برای تیم ملی و مربیانش »بلاخیر« هستند.
فراموش نکنید پایه های صندلی دراگان اسکوچیچ در تیم ملی 
زمانی متزلزل شد که او در بازی تشریفاتی مقابل کره جنوبی 
شکست خورد. کادری که توانسته بود تیم ملی را از بدترین و 
جهنمی ترین شرایط عبور بدهد و به سریع ترین صعود تاریخ 
به جام های جهانی 32تیمی برســاند، به خاطر آن شکست 
تشــریفاتی مقابل کره و بعد هم باخت بــه الجزایر در دیدار 

دوستانه، از کار برکنار شــد و فرصت حضور در جام جهانی را 
از دست داد. اتفاق مشابه و مشــهوری هم سال ها پیش تر 
برای تومیسلاو ایویچ فقید رخ داده بود؛ زمانی که تیم ملی 
پیش از جام جهانی1998فرانسه، در دیدار دوستانه با تیم 

باشگاهی رم با نتیجه عجیب 7بر یک شکست خورد و همان 
شب ایویچ را از تیم ملی برداشتند.

اینها را نوشــتیم تا یادآوری کنیم مناســبات فوتبال ایران از 
هر نظر خاص اســت و از همین رو، حتی ناکامی احتمالی در 
دیدارهای پیش رو برابر قطر و کره شمالی هم می تواند موقعیت 
امیر قلعه نویی در تیم ملی را متزلزل کند. کمپین مخالفان امیر 

و آنهایی که عقیده دارند تیــم ملی برای حضور در 
مرحله نهایی جام جهانی نیاز به سرمربی بهتری 

دارد، اصلا کم جان و کم رمق نیســت و 
ضعف در مســابقات تشریفاتی و 

تدارکاتی ممکن اســت به آن 
قدرت بیشتری هم ببخشد.

از »تشریفاتی« بترس!
تجربه نشان می دهد اتفاقا مسابقات به ظاهر بی اهمیت، برای سرمربیان تیم ملی ایران خطرناک تر هستند

محمد قربانی که حالا این شانس را دارد تا در لیگ نخبگان به میدان برود، از شرایطش در 
الوحده و تیم ملی می گوید

امیرحسین اعظمی |  محمد قربانی روزهای خوبی را 
در الوحده امارات پشت سر گذاشت و در نهایت موفق 
شد با این تیم ســهمیه لیگ نخبگان را کسب کند. او 
حالا این شانس را دارد که درصورت ماندن در الوحده، 
بازی در لیگ نخبــگان را تجربه کند و چالش جدیدی 
را در دوران فوتبالش پشت سر بگذارد. او که امسال در 
کنار نوراللهی یکی از بازیکنان تأثیرگذار الوحده بوده، با 
نظر قلعه نویی دوباره به تیم ملی دعوت شده و این روزها 
خودش را برای بازی با قطر و کره شمالی آماده می کند. او که 
یکی از هدف هایش بازی در جام جهانی است، در گفت و گو با 

همشهری صحبت های جالبی را مطرح کرد.

   لیگ امارات به شکل خوبی برای شما تمام 
شد. فکر می کردی ســهمیه لیگ نخبگان را به دست 

بیاورید؟
خب، ما امید زیادی داشــتیم و همه  چیز به هفته آخر کشیده 
شد. نیاز مبرمی داشتیم که برنده شویم و نتایج دیگر هم طبق 
خواســته ما رقم خورد تا در نهایت ســهمیه لیگ نخبگان را 
به دست بیاوریم. الوحده منتظر این اتفاق مهم بود و خوشحالم 

که توانستیم سهمیه بگیریم.

   اگر در الوحده بمانــی، حضور در این جام 
فرصت مناسبی است تا بیشــتر دیده شوی، درست 

است؟
بله، قطعا همینطور است. سطح لیگ نخبگان بالاست و برخی 
از بازیکنان مطرح دنیا هم در ایــن جام حضور دارند. طبیعتا 
بازی در این جام می تواند برای من خوب باشد و امیدوارم 
در نهایت اتفاقات خوبی در فصل آینده برایم رقم بخورد.

   امارات 3 سهمیه در لیگ نخبگان دارد 

ولی فوتبال ایران فقط یک سهمیه مستقیم گرفت. آیا 
این موضوع ناراحت کننده نیست؟

طبیعتا این شــرایط برای فوتبال ما خوب نیســت ولی این 
مسائل به زیرساخت ها و برخی مسائل دیگر ازجمله نتیجه 
نگرفتن تیم های ایرانی هم مربوط می شــود. شما می بینید 
که تیم های عربی چه امکاناتی دارند و چه بودجه ای را برای 
پیشرفت فوتبال کشورشان درنظر می گیرند ولی در فوتبال 
ایران همچنان سقف بودجه وجود دارد و تیم ها اجازه ندارند 
بیشتر از یک حدی هزینه کنند. باید سقف بودجه را بردارند، 
باید فوتبال ایران به شــکل کامل به ســمت حرفه ای شدن 
برود. الان کشورهای عربی ســعی می کنند خودشان را به 
اروپا نزدیک کنند، می توانیم عربستان را مثال بزنیم که در 
لیگ نخبگان چند تیم قدرتمند داشت و در نهایت هم الاهلی 

قهرمان شد.

   قبول داری با ادامه این وضعیت، ســال ها 
نمی توانیم در این جام موفق باشیم؟

سال هاست که موفق نیستیم و این وضعیت ممکن است ادامه 
داشته باشد. شما ببینید تیم های عربستانی چه بازیکنانی را با 
چه قیمت هایی جذب می کنند. آنها تفاوت ها را رقم می زنند و 
قهرمان می شوند. فوتبال ما هم باید به سمتی برود که تیم ها 
بتوانند بازیکنان خارجی خوب بگیرند و از لحاظ امکانات هم 
پیشرفت کنند. ما در این فوتبال همچنان مشکل زمین تمرین 

و مسابقه هم داریم.

   در مورد شرایط فعلی تیم ملی چه صحبتی 
داری؟

تمرینات خوبــی انجام دادیم و آماده بازی با قطر می شــویم. 
خوشحالم که بعد از جام ملت ها در همه اردوها حاضر بودم و 

امیدوارم جواب اعتماد کادر فنی تیم ملی را بدهم.

   آیا بازیکنان برای بازی با قطر و کره شمالی که 
تشریفاتی است، انگیزه دارند؟

نمی توان گفت این دو بازی تشریفاتی است چون نتایج و جایگاه 
تیم ملی می تواند در ســیدبندی ها تأثیرگذار باشد. ما انگیزه 

زیادی داریم تا از هر دو بازی 6 امتیاز را بگیریم.

   قبول داری در جام جهانی، چیزی جز صعود 
به مرحله حذفی مردم را راضی نمی کند؟

امیر قلعه نویی به عنوان سرمربی تیم ملی بارها به ما تأکید کرده 
که باید در جام جهانی به مرحله حذفی صعود کنیم، حتی تأکید 
می کند که تا 2مرحله باید بــرای صعود تلاش کنیم. ذهنیت 
ما این نیســت که برویم فقط 3 بازی انجام بدهیم و برگردیم. 

می خواهیم در جام جهانی یک اتفاق بزرگ را رقم بزنیم.

   هنوز در شرایط سنی مناسبی هستی. آیا 
به این فکر نمی کنی که دوباره به فوتبال اروپا برگردی 
و این بار برخلاف لیگ روســیه، در یک لیگ معتبرتر 

بازی کنی؟
خیلی از بازیکنان از همین لیگ امارات راهی اروپا شدند و تمام 
هدف من این اســت که بتوانم به فوتبال اروپــا بروم و در یک 
لیگ معتبر بازی کنم. هدف بزرگ من بازی در اروپا و بازی در 

جام جهانی است و می دانم باید سخت تلاش کنم.

   وضعیتت برای فصل بعد چگونه است؟
من با الوحده قرارداد دارم.

   ولی مثل اینکه از لیگ برتر ایران پیشنهاد 
داری؟

من چند پیشنهاد دارم ولی الان در موردش صحبت نمی کنم. 
بعد از بازی های تیم ملی وضعیتم مشخص می شود.


